
»زمینی برای ساخت پردیس نداشتیم و حتی 
بود در  داده شده  ما تخصیص  به  زمینی که  آن 
بهداشتی  نظر  از  که   داشت  قرار  آبی شهر  زون 
کار بسیار اشتباهی بود و به لطف جناب فرماندار 
در چند روز گذشته یک زمین بسیار مناسب در 
اختیار دانشکده  پزشکی قرار گرفت که ان شالله 

بتوانیم ساخت پردیس را کلید بزنیم.«
 این بخشی از سخنان دکتر علی رضوی نسب، 
سرپرست دانشکده علوم پزشکی سیرجان است در 

مراسم اخیر تودیع و معارفه رییس دانشکده بود.
است،  نهفته  جمله  این  فهوای  در  که  نکته ای 
همان خطری ست که بیخ گوش سیرجان قرار داده 

شده و مردم شهر باید روی آن حساس باشند. 
تنها منبع آب  به حریم  به اسم تجاوز  خطری 

زیرزمینی شهر سیرجان. 
شهرک  زمانی  شده.  انجام  بارها  که  تجاوزی 
برق و خانه هایی که هرکدام یک چاه برای تخلیه 
آب شرب شهر  منبع  تنها  روی  انسانی  فضولات 

حفر کرده اند! 
سپس نیروگاه بزرگ سیکل ترکیبی که شائبه ی 
نفوذ مواد نفتی و گازوئیلی را به عنوان یک احتمال 

قوی در اذهان متبادر می کند!
ایجاد شهربازی جدید توسط  ادامه بحث  و در 

خود  که  شهرداری ئی  منطقه.  این  در  شهرداری 
شهرک  یه  بودن  آب  زون  روی  همین  خاطر  به 
البته همین  برق خدمات بهداشتی نمی دهد. که 
احتمال  و  ندانم کاری ست  روی  از  هم  واکنش 
انباشت زباله پشت شهرک و نفوذ شیرابه به منابع 
آب را بالا می برد. همچنین شهرک برق نمادی از 
یک  و  برای سیرجان  تصمیم گیری کلان  تشتت 
جور حاکمیت دوگانه است. دردی که سال هاست 

کل کشور با آن روبروست.
و آخرین برگی که حالا رو شده همین موضوع 
ساخت پردیس دانشکده علوم پزشکی بوده که به 
گفته ی رضوی با درایت فرماندار، جلوی این اتفاق 
گرفته شده که جای بسی تشکر ویژه از یعقوبی  

است. 
علوم  دانشکده  سرپرست  اظهارات  در  گرچه 
پزشکی سیرجان مشخص نشده که چه کسانی و 
این  واگذاری  پرده ی  دقیقا کدام مسئولان پشت 
زمین برای ایجاد پردیس دانشکده علوم پزشکی 
قرار  بود؟  خواهد  چه  آن ها  بعدی  گام  و  بوده اند 
است در این حریم دوباره به کجا زمین واگذار شود 
و اگر این بار فرماندار به هر دلیلی جلوگیری نکند 
و افکار عمومی هم وقتی متوجه شود که کار از کار 

گذشته باشد، چه؟
در مصاحبه ای که سال پیش با رییس وقت اداره 
آب منطقه ای سیرجان داشتم، وی ضمن اشاره به 
اداره تحت امرش به تنهایی مقصر شرایط  اینکه 

سازهای  و  »ساخت  پیرامون  آمده  پیش  کنونی 
مجازشده«! در محدوده ی زون آب شر  غیرمجازِ 
نیست، گوشزد کرد که دیگر هرگز نباید ساخت 
و ساز دیگری در این منطقه محوز بگیرد و افکار 
حساس  مساله  این  روی  باید  سبرجان  عمومی 

باشند.
جالب آنکه تاکنون نشریات مهم و دلسوز شهر 
منطقه  این  در  و سازهای جدید  از ساخت  بارها 
مواد  نشست  احتمال  و  آلایندگی  با  همراه  _که 
کرده  تهیه  گزارش  بوده_  آب ها  این  به  مسموم 
و هشدار داده اند اما انگار گوش مسئولان به این 
حرف ها بدهکار نیست! چرا نیست؟ سوالی ست که 
شاید فقط بخشی از آن به ناکارآمدی و بی دانشی 
مسئولان مان ربط داشته باشد و این همه نیست. 
باید حساب مسائلی همچون زد و بند مالی را هم 
در آن مدنظر داشت و از این منظر دادستان شهر 
به عنوان مدعی العموم باید به این پرونده ورود کند 
تا بررسی شود آینده ی آب شهر سیرجان بازیچه ی 
گرفته؟  چه سود  قرار  کسانی  منفعت طلبی چه 
وطن  آینده فروشان  این  جیب  سرازیر  سرشاری 
واریز می شود که مدام دنبال واگذاری های جدیدی 
همین  ندارد.  دم  و  شاخ  فروشی  وطن  هستند؟ 
است که در این وضعیت بد بارشی و تغییر اقلیم و 
بحران فزاینده ی آب، به حریم منبع آب مردم یک 

شهر هم رحم نکنی و به آن دستبرد بزنی.

نیست بازیچه   آب سیرجان  آینده ی 

 حسام الدین اسلاملو

گزارش


